
1 de desembre de 2024 

ADVENT, TEMPS D’ESPERANÇA 
Aquest diumenge comença el temps d'Advent, dies previs a la celebració del naixement 

de Jesús i que l'Església convida a viure en Esperança, amb els ulls oberts per a reconèi-

xer a Jesús que ve. Ja fa dies que va començar l’estressant carrera del consum nada-

lenc: Black friday, llums i decoracions de Nadal, compra de joguines i regals, reserves d’à-

pats d'empresa, etc. És sorprenent com s'ha capgirat l'Evangeli. Hauríem 

de preparar l'acollida del qui ha de néixer, i no obstant això, el primer lloc l'ocupa l'alie-

nació, la borratxera, la xerinola i el divertiment, totes les esperances en capricis exteriors. 

Tenim gairebé de tot, i no estem satisfets. Vivim saturats de desitjos i esperances (en plu-

ral) esperem que  arribin des de fora. Però ¿i si l'esperança, en lloc d'estar fora, estigués 

dins? ¿No estarem  confonent esperança amb expectatives? 

Tal vegada t'equivoques en pensar que la felicitat consisteix a satisfer els teus desitjos de 

posseir o dominar. Aquests desitjos només generen sofriment. I si el sofriment que causa 

la teva desesperança està dins teu, ¿no hi haurà també aquí la curació? Qui viu en esperança aniquila el 

desig, accepta el que li vingui i, en una arrencada de generositat, viu més preocupat pels sofriments i pro-

blemes dels altres que pels propis. 

Et proposo per a aquest Advent un exercici molt simple: renunciar a les teves dependències o inclinacions, 

deixar de banda la il·lusió que poses a obtenir béns que consideres imprescindibles per a ser feliç. Recorda 

que qui viu d'il·lusions és un il·lús. És millor actuar que no pas esperar il·lusionat que la solució caigui del 

cel.  Desperta a la realitat i actua en ella! Així alimentes l'esperança. És el que va fer Jesús. 

(Quadern de Càritas, Advent i Nadal 2024-25) 

ESPERANÇA 

Esperança no és esperar que tornin les coses d'abans. No 

és estar convençut que això és un error.  

Esperança no és pensar que aquest temps és  

un parèntesi. No és tancar els ulls i fer com si res passés. 

Esperança no és una albada contínua,  

no és una calma constant. 

Esperança és tensió, és entrellucar el que és invisible.  

Esperança és un repte. És reconèixer la certesa  

en la incertesa. Esperança és confiança.  

És obrir-se a una paraula que no és pròpia. 

Esperança és esperar, Sí, però no el que ja és conegut  

si no el que és inesperat, que, de vegades, ja està passant 

(Óscar Cala S. J.) 

Senyor, feu-nos veure  

el vostre amor, i doneu-

nos la vostra salvació 






